
PROTOKÓŁ NR LXXI/2023 
Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W ŻYCHLINIE 

z dnia 5 października 2023 r. 
 
Sesja trwała od godz. 14.35 do godz. 15.10. 
 
Na sali obecnych było 12 radnych: Michał Kowalik, Janusz Kowalski,  Leszek Kwiatkowski, 
Justyna Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Elżbieta Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, 
Paulina Szałamacha, Stanisław Szymański, Zbigniew Wypych, Rafał Zajączkowski. 
 
Na ogólną liczbę 15 radnych łącznie w Sesji udział brało 12 radnych, zgodnie z listą obecności 
stanowiącą załącznik do niniejszego protokołu. Nieobecni radni: Rafał Klimczak, Krzysztof 
Wojtalewicz, Ewa Wypych.  
 
Ponadto w Sesji udział wzięli: 

• Grzegorz Ambroziak    - Burmistrz Gminy Żychlin, 

• Zbigniew Gałązka     - Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin, 

• Waldemar Bartochowski    - Sekretarz Gminy Żychlin, 

• Marta Kwiatkowska - Tarcz   - Adwokat, 

• Jakub Olszewski     - pracownik Ośrodka Doradztwa 
  Rolniczego w Bratoszewicach, 

• Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli. 
 

Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady – Pani Elżbieta Wanda Sikora. 
 

Otwierając obrady powitała radnych, Burmistrza, Zastępcę, Sekretarza i Panią 
Adwokat, Sołtysów i Przewodniczących Zarządu Osiedli oraz mieszkańców gminy Żychlin 
oglądających transmisję Sesji Rady Miejskiej. 

 
Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum Sesji, a więc jej prawomocność do 

podejmowania uchwał. 
 
Do porządku obrad nie zgłoszono żadnych zmian. 

 
Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany budżetu gminy na 2023 rok, 

b) o zmianie Uchwały Nr LX/290/2022 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 15 grudnia 2022r.                      

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

3. Sprawy różne. 

4. Zakończenie obrad.   

 

Do p-tu 2. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany budżetu gminy na 2023 rok, 

 
Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
eSesja i na stronie BIP. 
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Poprosiła Burmistrza Gminy Żychlin o wprowadzenie do projektu uchwały. 

 

Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin dokonał wprowadzenia do projektu 

uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2023 rok. 

Do powyższego projektu uchwały w dyskusji glos zabrali: 

- Zbigniew Wypych,  

- Rafał Zajączkowski  

- Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin.  
 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 

2023 rok. 

Za podjęciem uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2023 rok 
głosowało  - 12 radnych (Michał Kowalik, Janusz Kowalski,  Leszek Kwiatkowski, 
Justyna Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Elżbieta Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, 
Paulina Szałamacha, Stanisław Szymański, Zbigniew Wypych, Rafał Zajączkowski), 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie zmiany budżetu 

gminy na 2023 rok.  

 

Uchwała Nr LXXI/359/2023 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

b) o zmianie Uchwały Nr LX/290/2022 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia                
15 grudnia 2022r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej, 

 
Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
eSesja i na stronie BIP. 
Poprosiła Burmistrza Gminy Żychlin o wprowadzenie do projektu uchwały. 

 

Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin dokonał wprowadzenia do projektu 

uchwały o zmianie Uchwały Nr LX/290/2022 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 15 grudnia 

2022r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono innych uwag.  
 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia o zmianie Uchwały Nr LX/290/2022 Rady 

Miejskiej w Żychlinie z dnia 15 grudnia 2022r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej.. 

Za podjęciem uchwały o zmianie Uchwały Nr LX/290/2022 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 
15 grudnia 2022r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
głosowało  - 12 radnych (Michał Kowalik, Janusz Kowalski,  Leszek Kwiatkowski, 
Justyna Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Elżbieta Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, 
Paulina Szałamacha, Stanisław Szymański, Zbigniew Wypych, Rafał Zajączkowski), 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
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Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę o zmianie Uchwały Nr 

LX/290/2022 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 15 grudnia 2022r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej.  

 

Uchwała Nr LXXI/360/2023 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

 

Do p-tu 3. Sprawy różne. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Pana Jakuba Olszewskiego – pracownika 
Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Bratoszewicach.  
 
Jakub Olszewski – pracownik ODR w Bratoszewicach – jest pracownikiem ODR na teren 
gminy Żychlin, przyjmuje w każdy czwartek i piątek, w czwartek w godz. 9.00-15.30, natomiast 
w piątki w godz. 8.00-14.30. Każdy z Państwa wie, czym się zajmuje Ośrodek Doradztwa 
Rolniczego – pomagamy rolnikom w wypełnianiu różnych rodzajów wniosków, czy to 
inwestycyjnych, czy na przykład wniosków suszowych, których przyjmowanie zakończy się                 
15 października. 

Józef Kowalski – Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 1 w Żychlinie – zapytał, jakie drogi 
będą modernizowane, gdyż nie słyszał dzisiaj nic na temat ul. Narutowicza.  

Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – nie wymieniał wszystkich dróg, jakie 
będą modernizowane. Zachęcał do tego, żeby gmina wyemitowała obligacje po to, żeby te 
wszystkie ulice zmodernizować i wybudować halę sportową. Trzymamy się strategicznego 
założenia tych kilku ulic, które zawsze były wskazywane jako bardzo ważne i mieszkańcy o to 
prosili, czyli ulica Narutowicza od zegara do mostu, ulica Sienkiewicza, trzy drogi wiejskie, 
Chochołów, Pasieka, Sokołówek i ulica Wagowa w Dobrzelinie.  

Józef Kowalski zapytał, czy udało się złapać sprawcę dewastacji budynku przy ul. Barlickiego 
4, zostały zrobione dwie duże wyrwy w elewacji. 

Grzegorz Ambroziak – sprawcy nie udało się ustalić, gdyż nie działa kamera, ale nawet gdyby 
sprawca był widoczny na kamerze, była to tak niska szkodliwość czynu, że i tak sprawca nie 
zostałby właściwie ukarany.  
Następnie poinformował o wysokości środków, jakie gmina otrzymała w ramach Polskiego 
Ładu, tj. w I edycji na kanalizację na terenie miasta, w II edycji na halę sportową i modernizację 
dróg i w II edycji na kanalizację w Dobrzelinie. Gmina nie otrzymała środków na zabytki. 
 
Zbigniew Wypych zapytał, czy jakieś prace na SUW będą wykonywane w tym roku oraz co 
dalej z oczyszczalnią ścieków? 
 
Zbigniew Gałązka – Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin – obecnie jest wykonywany audyt 
na SUW, ponieważ urządzenia są 20, 30 i nawet 40-letnie. Wobec powyższego, w przypadku 
jakiejkolwiek awarii, która może w każdej chwili nastąpić, współpracujemy z firmą, która 
przygotowuje audyt i na podstawie tego audytu przygotuje ona oprzyrządowanie z możliwością 
szybkiego dostosowania urządzeń na podmianę. Koszt tego audytu wstępnie firma określiła 
na poziomie 14.000 złotych netto.  
Poinformował także o pracach, jakie zostały wykonane na oczyszczalni ścieków – dziś 
spłynęła informacja od wykonawcy, że zakończony jest pierwszy etap rozprowadzania 
instalacji elektrycznej po terenie oczyszczalni ścieków, tam gdzie w ciąg technologiczny będą 
włączone urządzenia napowietrzające, mieszające i dozujące. 

Zbigniew Wypych zapytał, czy będą jakieś kary za niefunkcjonowanie oczyszczalni ścieków? 
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Zbigniew Gałązka – gmina bardzo szybko zadziałała w sprawie awarii oczyszczalni ścieków, 
podjęliśmy kroki napowietrzające i demineralizujące osad w rzece, wobec powyższego WIOŚ 
stwierdził, że gmina stanęła na wysokości zadania i nie ma podstaw do tego, żeby nam 
naliczać z tego tytułu kary. 

 
Do p-tu 4. Zakończenie obrad.  
 
 
Przewodnicząca Rady podziękowała radnym i wszystkim przybyłym za udział w Sesji Rady.  
 
Zamknęła LXXI Sesję Rady Miejskiej w Żychlinie. 
 
 
 
 
Protokolant:                                                                           Przewodnicząca Rady Miejskiej 
 
 
Monika Charążka                                                                          Elżbieta Wanda Sikora 
 

 


